
Protokół Nr LXXXVI z LXXXVI 
sesji Rady Miasta Dęblin 

z dnia 30 listopada 2023 roku 

Ad. pkt 1 Otwarcie sesji (godz. 15:00). 

Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna Ratusza Miasta. 

Protokołowano - zgodnie z porządkiem obrad. 

Sesję prowadził Przewodniczący Rady Miasta - Maciej Krygrowski. Listy obecności radnych, 
przewodniczących zarządów osiedlowych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki 
do niniejszego protokołu. 

Video-sesja Rady Miasta: https://deblin.posiedzenia.pl?action=posiedzenie&id=34293 - film 
odzwierciedla stan faktyczny przebiegu sesji Rady Miasta. Protokół zawiera chronologiczny 
przebieg od chwili rozpoczęcia do momentu zakończenia sesji. Dyskusję przedstawiono 
w sposób syntetyczny uwzględniając tylko tych mówców, którzy składali wnioski, bądź ich 
wypowiedzi dotyczyły wprowadzenia zmiany do przedstawianych projektów uchwał. 

Protokołowano zgodnie z porządkiem obrad. 

Ad. pkt 2 Sprawdzenie obecności. 

Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. W sesji uczestniczyło - 11 radnych. Nieobecni 
Radni: Leopold Swietliński, Maciej Jakubik, Artur Marzysz, Patrycja Wojewoda - Sieklicka. 

lp nazwisko inne status podpis 

1 Chochowski Waldemar obecny 

2 Cydejko Maria obecna 

3 Czarnecka Urszula obecna 

4 Grobel Mieczysław obecny 

5 Grzęda Ewa obecna 
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6 Jakubik Maciej nieobecny 

7 Krygrowski Maciej obecny 

8 Kurowski Andrzej obecny 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta obecna 

11 Pasek Robert obecny 

12 Przerwa Ewa obecna 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Siekłicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław obecny 

obecni 11 

wszyscy 15 

procent 73,33 % 

Kworum zostało osiągnięte 

Ad. pkt. 3 Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta - Maciej Krygrowski poinformował, że radni otrzymali 
porządek obrad wraz z projektami uchwał. 

Burmistrz Miasta Beata Siedlecka zgłosiła wniosek do porządku obrad o dodanie punktu 6i. 
projektu uchwały w sprawie udzielenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 
działce nr 2363/99 położonej przy ulicy Wiślanej w Dęblinie. Uchwała ta jest niezbędna, aby 
wszcząć procedurę wykupu gruntu pod przepompownię na Wiślanej, aby przepompowania 
stała się własnością miasta. Miasto następnie przekaże ją Miejskiemu Zakładowi Gospodarki 
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Komunalnej. Musimy podjąć uchwałę w sprawie służebności przesyłu, ponieważ na tej 
działce 2363/99 biegnie sieć telekomunikacyjna. Zgoda na obciążenie działki jest potrzebna, 
aby zawrzeć skutecznie akt notarialny. Nie mieliśmy takiej wiedzy, że taka służebność będzie 
musiała być ustanowiona jeszcze przed komisjami. Dlatego wprowadzam ją do porządku 
obrad bez przedyskutowania projektu uchwały na komisjach. Naczelnik GKP Marcin Daniel 
omówi projekt uchwały bezpośrednio przed głosowaniem. 

głosowanie Wniosek Burmistrza Miasta o dodanie do porządku obrad jako punkt 6i projektu 
uchwały w sprawie udzielenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 
działce nr 2363/99 położonej przy ulicy Wiślanej w Dęblinie 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 listopada 2023 r. czas 15:06:10 - 15:06:43 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100 % pula głosów 15 

PRZECIW 0 %  oddanych głosów 10 66.67 % 

WSTRZYMAŁO 0 
SIĘ 

0 %  nieoddanych 5 
głosów 

33.33 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar ZA 

2 Cydejko Maria ZA 
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3 Czarnecka Urszula ZA 

i 4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej nieobecny 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

W związku z przyjęciem przez Radę Miasta wniosku Burmistrza, Przewodniczący RM 
przedstawił porządek obrad. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawdzenie obecności. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między 
sesjami. 
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5. Sprawy różne, wolne wnioski oraz złożenie pisemnych interpelacji i zapytań. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2023 r.; 
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej; 
c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na obszarze 

Miasta Dęblin; 
d) określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych 

na rok 2024; 
e) ustalenia kryteriów i tryby przyznawania nagród nauczycielom szkół i placówek 

prowadzonych przez Miasto Dęblin za osiągnięcia w zakresie pracy dydaktycznej, 
wychowawczej i opiekuńczej; 

f) uchwalenia „Programu współpracy Miasta Dęblin z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024"; 

g) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedla Żdżary III w Dęblinie; 
h) rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Miasta Dęblin. 

7. Zatwierdzenie protokołu z LXXXII sesji Rady Miasta. 
8. Zatwierdzenie protokołu z LXXXIII - XXVIII nadzwyczajnej sesji Rady Miasta. 
9. Zamknięcie sesji. 

10. glosowanie Przyjęcie porządku obrad, 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 listopada 2023 r. czas 15:08:53 - 15:09:07 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 100% pula głosów 15 

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 10 66.67% 
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WSTRZYMAŁO 0 
SIĘ 

Wyniki imienne 

lp nazwisko 

1 Chochowski 

2 Cydejko 

3 Czarnecka 

4 Grobel 

5 Grzęda 

6 Jakubik 

7 Krygrowski 

8 Kurowski 

9 Marzysz 

10 Papis 

11 Pasek 

12 Przerwa 

13 Świetliński 

14 Wojewoda - Sieklicka 

0 %  nieoddanych 5 
głosów 

33.33 % 

imię 

Waldemar 

Maria 

Urszula 

Mieczysław 

Ewa 

Maciej 

Maciej 

Andrzej 

Artur 

Edyta 

Robert 

Ewa 

Leopold 

Patrycja 

głos 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

nieobecny 

ZA 

ZA 

nieobecny 

nieobecna 

ZA 

ZA 

nieobecny 

nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 
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Ad. 4 Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie 
miedzy sesjami. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował o swojej pracy od ostatniej sesji: 

10 listopada wraz z Panią Burmistrz, pracownikami Wydziału Oświaty, Radnymi 
brałem udział w zapaleniu zniczy w miejscach pamięci z okazji Święta 
Niepodległości; 
11 listopada wraz z radnymi brałem udział w obchodach Święta Niepodległości, 
odbyła się msza święta w kościele Piusa V, później uroczystość pod pomnikiem 
Bohaterskim Lotnikom Dęblińskiej Szkoły Orląt; 
15 listopada brałem udział w sesji nadzwyczajnej; 
29 listopada brałem udział w obchodach 95-lecia Liceum Ogólnokształcącego 
w Dęblinie. 

Burmistrz Miasta przedłożyła informację o swojej pracy między sesjami: 

28 października uczestniczyłam w zaduszkowym koncercie wspomnień pt. „Nadziei 
Maleńka Iskierka" zorganizowany przez Miejski Dom Kultury; 
30 października brałam udział w posiedzeniu KGKSiPP Rady Miasta w Dęblinie 
w sprawie przydziału mieszkania dla mieszkańca Dęblina zajmującego obecnie stary 
drewniany budynek przy ulicy Warszawskiej. Chciałabym poinformować, że lokator 
wyprowadzi się dobrowolnie. Mieszkańcowi został przyznany inny lokal, do którego 
wyraża chęć przeniesienia się. Więc jest szansa, że wiosną, bądź latem przyszłego 
roku budynek zniknie z pola widzenia. 
4 listopada brałam udział w powiatowym przeglądzie harscerskiej piosenki 
patriotycznej pt. „Warto być Polakiem" w Pałacu Jabłonowskim w Dęblinie. 
Organizatorem był powiat rycki. Występowały zespoły ze szkół podstawowych 
z całego powiatu (również z Dęblina); 
5 listopada uczestniczyłam w zebraniu sprawozdawczym Koła Wędkarskiego PZW nr 
4; 
10 listopada wraz z Radnymi odwiedziliśmy miejsca Pamięci Narodowej w Dęblinie, 
paląc znicze w związku ze zbliżającą się z 105 rocznicą odzyskania Niepodległości. 
Tego samego dnia brałam udział w wydarzeniu „Znicz dla Niepodległej" na 
Cmentarzu Bałonna; 
11 listopada obchodziliśmy Narodowe Święto Niepodległości zorganizowane przez 
Miasto Dęblin i garnizon Dęblin zakończony koncertem patriotycznym pt. „Śpiewamy 
dla Niepodległej", który odbył się w Miejskim Domu Kultury w Dęblinie 
12 listopada w osiedlu Stawy brałam udział w wydarzeniu Marsz dla Niepodległej. 
W lesie Stawskim zostały otwarte dwie trasy nordic walking 6 km i 11 km z których 
będą mogli codziennie korzystać amatorzy tego rodzaju sportu; 
15 listopada brałam udział w spotkaniu zorganizowanym przez Polski Związek 
Emerytów, Rencistów i Inwalidów w Dęblinie z okazji Dnia Seniora; 

7 
Protokół Nr LXXXVI z LXXXVI Sesji Rady Miasta Dęblin z dnia 30 listopada 2023 roku 



17 listopada wraz z przedstawicielami powiatu ryckiego odebraliśmy zadanie 
realizowane w ramach „Bezpieczniej i szybciej z Dęblina do Ryk", ul. Jagiellońska 
i ul. Staromiejska (inwestycje zostały zakończone); 
19 listopada wzięłam udział w uroczystej mszy świętej z okazji dnia Kolejarzy, 
których patronką jest Święta Katarzyna. Uroczystości odbyły się w kościele pod 
wezwaniem Chrystusa Miłosiernego w Dęblinie; 
20 listopada brałam udział w spotkaniu z Komendantem Powiatowej Państwowej 
Straży w Rykach w sprawie środków finansowych przyznanych OSP w Dęblinie za 
frekwencję wyborczą. (Przypomnę, że jest to kwota do miliona złotych za którą 
wyremontujemy budynek OSP w osiedlu Masów); 
22 listopada uczestniczyłam w posiedzeniu stałych komisji Rady Miasta opiniujących 
materiały na dzisiejszą sesję; 
23 listopada odbyłam nadzwyczajne zgromadzenie wspólników MZGK spółka z o.o. 
w sprawie zmian regulaminu organizacyjnego spółki; 
23 listopada w UM odbyło się spotkanie w sprawie dyżurów nocnych aptek na terenie 
Dęblina i powiatu ryckiego; 
24 listopada uczestniczyłam w wyjeździe do teatru do Lublina zorganizowany przez 
Urząd Miasta i Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów Oddział w Dęblinie; 
Po 3 latach przerwy 25 listopada uczestniczyłam w 23 finale przeglądu artystycznego 
piosenki senioralnej w Dęblinie. Uczestniczyło w nim 34 najlepsze zespoły senioralne, 
a także najlepszych artystów z całego województwa lubelskiego. Wydarzenie odbyło 
się w kinie uczelnianym na lotnisku. W tym roku wróciliśmy do dobrych tradycji; 
27 listopada brałam udział w wydarzeniu pod tytułem „Nowoczesne Technologie 
w Edukacji" na hali sportowej w Rykach, gdzie wraz z innymi samorządowcami 
powiatu ryckiego, także przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego, Ministrem 
Edukacji Przemysławem Czarnkiem podpisaliśmy wspólny list intencyjny, że takie 
działania (czyli nowoczesne technologie w edukacji) będziemy kontynuować we 
wszystkich naszych szkołach na terenie gmin i powiatu ryckiego; 
29 listopada brałam udział w 95-leciu Liceum Ogólnokształcącego. Uroczystość na 
wysokim poziomie, część artystyczna wspaniała. Budynek w którym uroczystość się 
odbyła jest naprawdę piękny Gest po termomodernizacji). Uroczystość miała miejsce 
w sali sportowej na górze, która w tamtym roku podlegała renowacji. Z dumą 
obchodziliśmy 95-lecie w tak pięknym miejscu. Serdecznie dziękuję dyrektor Joannie 
Pardo i całemu jej zespołowi, który na tak wysokim poziomie zorganizował jubileusz. 
Mam nadzieję, że kolejne rocznice naszej szkoły średniej będą obchodzone z nie 
mniejszą estymą; 
30 listopada w Szkole Podstawowej nr 4 brałam udział w szkolnym festiwalu pieśni 
patriotycznych i żołnierskich. Zaprezentowały się wszystkie klasy od pierwszej do 
klasy ósmej w piosence patriotycznej. Festiwal przepięknie przygotowany przez 
rodziców i nauczycieli. Młodzież śpiewała pieśni patriotyczne z różnych okresów 
historycznych naszej ojczyzny. 
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Ad. pkt. 5 Sprawy różne, wolne wnioski i złożenie pisemnych interpelacji i zapytań. 

Wicestarosta Monika Kośmińska - inwestycja na terenie Miasta Dęblin dobiegła końca, to 
była trudna inwestycja. Ulica Staromiejska i Jagiellońska zostały zrealizowane. Aktualnie 
oczekujemy na podpisanie umowy, aby rozpocząć ostatni etap - budowę ulicy Stawskiej, 
łączącej Ryki z Dęblinem. Ta wieloletnia inwestycja przewidziana jest do 2026 roku. 
Pierwotny projekt musiał zostać przeanalizowany od nowa, ponieważ planowana technologia 
budowy jest zupełnie inna niż zakładał projekt. Mimo wszystkich trudności, wierzymy, że po 
zakończeniu tego przedsięwzięcia będziemy mogli się nim naprawdę pochwalić. Z takich 
spraw technicznych Państwo Radni, Pani Burmistrz zgłaszali wnioski dotyczące dróg 
powiatowych. Zarząd dróg powiatowych zajmie się podcięciem gałęzi przy ulicy Lipowej (są 
dwa drzewa do podcięcia). Na skraju ulicy Spacerowej i ulicy Krasickiego tam trzeba 
odsłonić latarnię, to również będzie zrobione. 

Radna Urszula Czarnecka - jest ogłoszony wybór nazwy ronda pomiędzy Stężycą, 
a Dęblinem. Podczas konsultacji pojawiły się wątpliwości co do potwierdzenia oddanych 
głosów. Proszę o doprecyzowanie, aby mieszkańcy mieli pewność, czy ich głos został 
uwzględniony, ponieważ brak tego potwierdzenia może wprowadzać zamieszanie. 

Radna Ewa Przerwa - chciałabym poinformować o decyzji Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Lublinie z 21 listopada br. w sprawie stwierdzenia nieważności części 
uchwały Rady Miasta. Dotyczy to uchwały z 26 października 2023 roku w sprawie 
wprowadzenia opłaty targowej i określenia zasad ustalenia i poboru oraz terminu płatności. 
Pierwsze posiedzenie RIO odbyło się 7 listopada na którym zostało wypracowane wezwanie 
do Rady Miasta Dęblin i wyznaczony termin do 20 listopada w celu złożenia wyjaśnień. Czy 
coś w tym kierunku zostało zrobione? 

Radny Waldemar Chochowski - pierwsze pytanie dotyczy dzisiejszej sesji. Kiedyś podobna 
sytuacja miała miejsce. Dostaliśmy zawiadomienia, z uwagi na to, że nie może być obecny na 
sesji Przewodniczący, ani Wiceprzewodniczący trzeba przełożyć sesje. Teraz miała miejsce 
podobna sytuacja. Chciałem zwrócić uwagę, że nasz statut i regulaminy nie przewidują takiej 
okoliczności. W dniu sesji, która była wyznaczona jako pierwsza, powinniśmy przyjść do UM 
i na podstawie listy obecności stwierdzić czy mamy ąworum czy nie. Osoby nie obecne 
powinny mieć zabraną dietę z tego powodu. Wtedy Przewodniczący zgodnie z trybem statutu 
powinien zwołać następną sesję. Zwołanej sesji odwołać nie można. Mamy problem ze 
zwołaniem sesji, ponieważ został odwołany jeden Wiceprzewodniczący. Drugi 
Wiceprzewodniczący z całym szacunkiem dla Pana Radnego, nie czuje się na siłach, żeby 
prowadzić sesję. Wydaje mi się za właściwe byłoby, aby wybrać jeszcze jednego 
wiceprzewodniczącego do gremium. Mam nadzieję, że większość, ma takiego kandydata 
i będzie w stanie go wybrać, tak aby więcej nie było takiej sytuacji. Według mnie i tego co 
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przyjęliśmy uchwałą statutu naszego miasta jest to niedopuszczalne. 

Druga sprawa: pojawiły się nowe drogi, mamy obwodnicę miasta, ale ten kto utrzymuję 
obwodnicę zapomniał, że wzdłuż znajdują sie chodniki i ścieżki dla rowerzystów. Nie było 
odśnieżane do dnia dzisiejszego, nikt się tam nie pojawił. Na drodze została wysypana tona 
soli, jeździły pługi, a pobocze zostało pominięte. Prosiłbym o interwencję. 

Kolejna sprawa: z racji tego, że jestem członkiem Towarzystwa Przyjaciół Dęblina byłem na 
odbiorze etap drugi - modernizacji budynku przy Miejskim Domu Kultury 
w którym ma się znaleźć Izba Historyczna. Nasza organizacja składała wniosek do lokalnej 
grupy działania, (można uzyskać 100 % dofinansowania). Pierwszy etap obejmował: dach, 
odgromówkę, rynny i część okien. Drugi etap: wewnątrz pomieszczenia. Zbieraliśmy się trzy 
razy społecznie. Członkowie Towarzystwa Dęblina, którzy uczestniczyli w odbiorze, 
poświęcili swój czas, żeby pójść i zwrócić uwagę, że zostało źle to wykonane oraz brakuje 
dokumentów. Na pierwszym etapie okazało się, że wykonawca nie zamontował czterech 
grzejników, nie zamontował wyłącznika prądu, nie miał protokołu odbioru instalacji 
elektrycznej wykonanej w budynku i szereg drobniejszych rzeczy, które nie zostały 
dopilnowane. Na drugim spotkaniu również części rzeczy brakowało. Dopiero na trzecim 
spotkaniu okazało się, że wszystkie te rzeczy można było zrobić. Chciałbym zapytać, jaka 
kara została naliczona? Wszelkie prace miały być wykonane do końca października. Ostatni 
odbiór, był po połowie listopada. W związku z umową, wydaje mi się właściwe jest 
naliczenie kary na wykonawcę. 

Radny Jarosław Wojtyś - chciałbym zwrócić uwagę na odśnieżanie targowiska miejskiego 
przy ulicy Niepodległości. Otrzymałem zgłoszenie o tym, że traktorzysta odśnieżający 
miejsce, zepchnął śnieg pod zadaszenia, utrudniając handel. Proszę o zorganizowanie 
odprawy dla pracowników odpowiedzialnych za odśnieżanie, aby uniknąć takich sytuacji 
w przyszłości. 

Druga sprawa: wykarczowanie lasu na zakręcie w stronę Staw spowodowało odsłonięcie 
krzyża ofiar rodzin Romskich przy tak zwanym „krzywym chojaku". Jest bardzo dużo 
zapytań mieszkańców, co z tym drzewem? Może Pani Starosta orientuję się, czy to będzie 
sprostowanie tego zakrętu? Jeżeli tak, to mamy Przedstawiciela gminy Romskiej Pana 
Tadeusza. Może warto byłoby porozmawiać z Przedstawicielem i nadleśnictwem, żeby ten 
krzyż zabezpieczyć, aby nie uległo zniszczeniu. 

Radny Waldemar Chochowski - w związku z wycinką lasu przy zakręcie w stronę Staw, 
proponuję zabezpieczenie krzyża upamiętniającego ofiary rodzin Romskich. Rozmawiałem 
z leśniczym, który zapewnił, że miejsce to będzie szanowane podczas prac wycinkowych. 
Jednakże, warto również rozważyć utwardzenie drogi prowadzącej do tego miejsca, aby 
ułatwić dostęp i chronić krzyż przed ewentualnym zniszczeniem. 

10 
Protokół Nr LXXXVI z LXXXVI Sesji Rady Miasta Dęblin z dnia 30 listopada 2023 roku 



Radny Maciej Krygrowski - zwracam się z prośbą do Pani Burmistrz o wystąpienie do 
zakładu energetycznego w Puławach w sprawie utworzenia punktu obsługi klienta 
w Dęblinie. Obecnie mieszkańcy muszą podróżować do Puław, co generuje długie kolejki. 
Może warto rozważyć możliwość utworzenia punktu obsługi klienta, przynajmniej kilka razy 
w tygodniu. Proszę o podjęcie działań w tej sprawie. 

W związku ze zgłoszeniem się do wypowiedzi mieszkańca Rada Miasta przystąpiła do 
głosowania nad udzieleniem głosu. 

Udzielenie głosu mieszkańcowi Krzysztofowi Karbowskiemu. 

głosowanie Udzielenie głosu mieszkańcowi Krzysztofowi Karbowskiemu 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 listopada 2023 r. czas 15:31:08 - 15:31:33 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 81.82 % pula głosów 15 

PRZECIW 1 9.09% oddanych głosów 11 73.33 % 

WSTRZYMAŁO 1 9.09% nieoddanych 4 26.67% 
SIĘ głosów 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar ZA 
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2 Cydejko Maria PRZECIW 

Czarnecka Urszula ZA 

Grobel Mieczysław ZA 

Grzęda Ewa ZA 

1 0  

Jakubik 

Krygrowski 

Kurowski 

Marzysz 

Papis 

Maciej 

Maciej 

Andrzej 

Artur 

Edyta 

nieobecny 

ZA 

ZA 

nieobecny 

ZA 

11  Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa WSTRZYMAŁA SIĘ 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Pan Krzysztof Karbowski - zgłosił wnioski do Burmistrza Miasta Dęblin, które 
przedłożył na piśmie (stanowią załącznik do protokołu). 
Radny Andrzej Kurowski - zwrócił uwagę na stan chodnika drogi 801, który był 
remontowany w ubiegłym roku. Chodnik od Liceum Szkoły Zawodowej nr 2 do osiedla 
pozostał w starym stanie z powodu nakładek asfaltowych, co spowodowało zaniżenie. 
Opady deszczu i śniegu utrudniają korzystanie z tego chodnika, będącego kluczowym 
punktem ze względu na obecność sklepów i przychodni. 
Wicestarosta Monika Kośmińska - odcinek w Stężycy drogi 801 został przekazany, 
natomiast od Orlenu w stronę Stężycy jeszcze nie. Odcinek od ronda do Stężycy został 
przekazany. Tam się toczy procedura, ta droga była remontowana wspólnie z Samorządem 
Województwa Lubelskiego i Miastem Dęblin. 
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Radny Andrzej Kurowski - ten chodnik jest tak zaniżony. 
Wicestarosta Monika Kośmińska - sprawdzę na jakim etapie jest to w Urzędzie 
Marszałkowskim. Myślę, że na koniec roku to przekażą. 
Radny Andrzej Kurowski - na jesieni były zastoje wody, a teraz śnieg tam zalega. Stoi to 
na zaniżonym terenie i będą zastoje dopóki nie podniesie się chodnika. 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - odpowiem na pytania do których jestem 
przygotowana: 
Pani Radna Czarnecka odnośnie ronda: kwestia przeprowadzanej w tej chwili konsultacji. 

Jeżeli zagłosuje się na którąś z nazw pojawia się takie potwierdzenie „twój głos został 
zapisany", to jest już potwierdzenie tego, że ktoś zagłosował i głos został podpisany. Potem 
po przeprowadzeniu takich konsultacji sporządzamy protokół z wyników konsultacji. 
Protokół będzie podany do publicznej wiadomości. Będzie z niego wynikało ile osób 
głosowało i jaki jest wynik konsultacji. Potwierdzenie oddania głosu od razu się pojawia po 
„kliknięciu". 
Na pytanie Pani Radnej Ewy Przerwy odnośnie uchwały wypowie się Pani Skarbnik. 
Skarbnik Miasta Agnieszka Majewska-Grobel - jeżeli chodzi o uchwałę Regionalnej 
Izby Obrachunkowej to temat można uznać za zamknięty. Nie podejmowaliśmy pisemnych 
działań, ponieważ nie było takiej konieczności. Uchwała została opublikowana 3 listopada 
i w ciągu 14 dni od publikacji weszła w życie. Faktycznie nastąpi uchylenie, czy 
prawdopodobnie już nastąpiło uchylenie §3, który mówił o wejściu w życie z dniem 
uchwalenia. Czyli w tym zakresie §3 będzie uchylony, natomiast uchwała została 
opublikowana 3 listopada i wchodzi w życie po 14 dniach. 
Radna Ewa Przerwa - faktycznie były zastrzeżenia RIO do §3 i tu był wpis uchwała 
wchodzi w życie z dniem ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubelskiego. 
Jeszcze jest uzasadnienie, że nie powinno być to w Dzienniku Urzędowym tylko powinno 
być podane w Wojewódzkim Dzienniku Urzędowym. 
Skarbnik Miasta Agnieszka Majewska-Grobel - to jest ten sam Dziennik. Uchwała 
została opublikowana właściwie, natomiast §3 powinien być sformułowany w ten sposób, 
że uchwała wchodzi w życie po 14 dniach od publikacji i ponieważ ten zapis był inny 
w tym zakresie, RIO uchyla ten §. Cała uchwała wchodzi w trybie zgodnym z przepisami, 
czyli po 14 dniach od uchwalenia. Tak ta sytuacja wygląda i uchwała już weszła w życie. 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - odpowiedziała na wnioski Pana Radnego 
Chochowskiego: Radny zwraca się do nas, aby nie przekładać terminu sesji. Zdarzyło nam 
się to po raz drugi w tej kadencji i to ma oparcie w przepisach prawa. Wynika to z art. 22 
ustawy o samorządzie gminnym, który mówi, że organizację wewnętrzną, oraz tryb pracy 
rady i organów określa statut Gminy. Nasz statut Gminy wprost określa, że sesje otwiera, 
prowadzi oraz zamyka obrady Przewodniczący Rady lub jeden z Wiceprzewodniczących. 
To była na tyle poważna absencja, że Przewodniczący oraz Wiceprzewodniczący nie mogli 
przybyć, aby prowadzić obrady rady. Związku z tym termin sesji został przełożony na 
dzisiaj. Zgodnie ze statutem, również z zapisami statutu termin sesji wyznacza wyłącznie 
Przewodniczący. 

Kwestia odbioru budynku po byłych warsztatach należących dawniej do Zespołu 
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Szkół Zawodowych nr 2, który znajdują się przy miejskim Domu Kultury. Budynek 
postanowiliśmy przeznaczyć pod Dęblińską Izbę Historyczną. Realizowany był na razie 
remont tego budynku w dwóch etapach przez inwestora, którym było Stowarzyszenie 
Towarzystwa Przyjaciół Dęblina. Inwestor płaci wykonawcy za wykonanie prac. Przy 
pierwszym i drugim odbiorze, obecni byli pracownicy Urzędu Miasta, którzy wspomagają 
inwestora (Towarzystwa Przyjaciół Dęblina) zarówno w możliwości pozyskania środków 
na izbę historyczną jak i z racji doświadczenia przy wszystkich odbiorach. Jeśli chodzi 
0 drugi etap, który polegał na wyremontowaniu wewnątrz obiektu inwestor (Towarzystwo 
Przyjaciół Dębina) miało uwagi do wykonania zakresu prac. Za każdym razem przy 
odbiorze zostały odnotowywane uwagi i na bieżąco usuwane: po to służą odbiory. Odbiór 
nie jest jeden i koniec. Odbiorów może być kilka w zależności od tego jakie uwagi zgłosił 
inwestor. Inwestor dwukrotnie zgłaszał uwagi, zostały one usunięte ostateczny protokół 
odbioru został podpisany. Inwestor rozlicza się obecnie z pożyczki jakiej udzieliło na to 
zadanie miasto Dęblin, a wstępnie Stowarzyszenie TPD zwróci pożyczkę Miastu po 
otrzymaniu dotacji z Urzędu Marszałkowskiego. Towarzystwo zwróci te pieniążki na 
pokrycie zaciągniętej pożyczki. Mamy już zrealizowane dwa etapy izby historycznej. 
Czekamy na trzeci etap - ocieplenie budynku i wszystkie prace jakie z tym zadaniem będą 
związane. Można w tej chwili wypełniać salę różnymi elementami, Towarzystwo już może 
wprowadzać swoje gabloty, aby latem móc izbę historyczną uruchomić. Natomiast dalsze 
prace jeszcze przed nami. Elewacja nie wygląda dobrze, musi być ocieplona. Jest już dach. 
Wewnątrz jeszcze musimy pomyśleć o ogrzewaniu. Jakie rozwiązania przyjąć optymalne, 
żeby nie było drogie, a jednocześnie funkcjonalne. 

Jeśli chodzi o chodniki i ścieżki rowerowe przy obwodnicy 801. Zwrócimy się na 
piśmie do zarządcy Dróg Wojewódzkich 801 w Lublinie z uwagę zgłoszoną przez 
Radnego, aby przy odśnieżaniu brali pod uwagę ścieżki rowerowe i chodniki. 

Odniosę się do wypowiedzi Pana Radnego Wojtysia, odśnieżanie targowiska na 
Niepodległości. Będę prosiła Panią Radną Ewę Grzędę, która jest pracownikiem MZGK 
1 odpowiedzialnym za kwestie odśnieżania, aby zwróciła uwagę pracownikom jej 
podległym. Natomiast miasto zwróci się oficjalnym pismem w ww. sprawie do Pana 
Prezesa MZGK. Według obowiązującej nas umowy od początku tego roku zajmuje się tym 
Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej. Na rok 2024 odbędą się negocjacje. Wkrótce 
będziemy razem z Miejskim Zakładem negocjować warunki odśnieżania na przyszły rok. 
Zwrócimy uwagę, żeby odśnieżanie targowiska odbywało się w taki sposób, aby można 
tam było handlować. Tym bardziej, że dochodzi nam jeszcze jeden rodzaj handlu o którym 
rozmawialiśmy wcześniej (Pani Ewa Przerwa zgłaszała uwagi do uchwały). Już od drugiej 
niedzieli miesiąca grudnia na targowisku zechcemy prowadzić handel antykami. Miejmy 
nadzieję, że ten handel będzie cieszył się popularnością ze strony osób handlujących jak i 
kupujących. 

Następnie mamy wycinkę lasu - jest to na pewno wycinka pielęgnacyjna, 
a przynajmniej tak twierdzi Nadleśnictwo Puławy. Nie mamy prawa inaczej sądzić, niż 
właściciel tych lasów. Nadleśnictwo Puławy tym się zajmuję, tam proszę zwracać się ze 
wszystkimi pytaniami. Natomiast jeśli chodzi o tzw. krzywy chojak jest to miejsce pamięci, 
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znajdujące się w naszej ewidencji miejsc pamięci, którymi się opiekujemy. Nie każdy 
wiedział, o dokładnym jego położeniu. Szukamy Stowarzyszeń działających na rzecz 
upamiętnienia miejsc historycznych, ludzi działających społecznie w Dęblinie, żeby 
zaznaczyć to miejsce. Musimy ustalić źródło historyczne, w oparciu o które będziemy 
mogli napisać o tym miejscu prawdę historyczną. Chcemy, żeby to miejsce było 
wyznaczone, tak aby turysta, który tam będzie przechodził, mógł sobie przeczytać jaki jest 
rys historyczny tego miejsca. 

Wniosek Radnego Krygrowskiego jest słuszny. Zakład Energetyczny 
w Puławach jest przepełniony ludźmi. Na pewno tym tematem się zajmiemy i będziemy 
Państwa na bieżąco informować. Jest to bardzo ważna rzecz dla mieszkańców miasta, 
abyście mogli załatwić sprawę na miejscu. Zwrócimy się z wnioskiem i będziemy 
rozmawiać z władzami zakładu energetycznego. 

Jeśli chodzi o wnioski Pana Karbowskiego myślę, że tak jak zawsze odpowiemy na 
piśmie, ponieważ tych wniosków jest bardzo dużo. Wtedy jesteśmy w stanie dokładnie 
przeanalizować poruszane tematy i ustosunkować się podpierając stosowną dokumentację 
zgromadzoną w urzędzie. 
Ad. pkt 6 Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach; 

Ad. pkt 6a wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2023 r. 

Skarbnik Miasta Agnieszka Majewska - Grobel - przedstawiła projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

W związku z brakiem dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2023 rok z 
autopoprawką 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 listopada 2023 r. czas 16:09:36 - 16:09:59 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 90.91 % pula głosów 15 

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 11 73.33 % 
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WSTRZYMAŁO 1 9.09% nieoddanych 4 26.67% 
SIĘ głosów 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar WSTRZYMAŁ SIĘ 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej nieobecny 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Woj tyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła Uchwałę Nr LXXXVI/483/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 
w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2023 rok z autopoprawką. 

Ad. r>kt 6b zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Skarbnik Miasta Agnieszka Majewska - Grobel - przedstawiła projekt uchwały (stanowi 
załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu. 

Związku z brakiem dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie zmian w wieloletniej prognozie finansowej z autopoprawką 

jednostka Rada Miasta Dęblin 
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wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 listopada 2023 r. czas 16:13:11 - 16:13:27 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 100% pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 11 73.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0% nieoddanych 
głosów 

4 26.67 % 

Wyniki imienne 

1P nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar ZA 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej nieobecny 

7 

8 

Krygrowski 

Kurowski 

Maciej 

Andrzej 

ZA 

ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła Uchwałę Nr LXXXVI/484/2023 w sprawie zmian w wieloletniej 
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prognozie finansowej z autopoprawką. 

Ad.6c określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na 
obszarze Miasta Dęblin. 

Skarbnik Miasta Agnieszka Majewska - Grobel - przedstawiła projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Dyskusja: 

Radny Waldemar Chochowski - będę głosował przeciw podniesieniu stawek podatku od 
nieruchomości. Przyczyny są takie jak co roku. Nasze osiedle jako jedyne z nielicznych przez 
dwie ostatnie kadencje nie korzysta z inwestycji miejskich. Związku z czym, nie widzę 
żadnego powodu, żebym głosował „za", aby obciążać moich mieszkańców podatkami, żeby 
spłacać zadłużenie za inwestycję na innych osiedlach. Bardzo przykre jest, że to o co 
postulujemy, czyli nowe miejsca parkingowe okazało się sprawą nie do załatwienia. Nie 
można z działki ZSO wydzielić wzdłuż ogrodzenia wąskiego pasa, żeby zrobić miejsca 
parkingowe. Miasto jest w stanie przekazać całą działkę kilkunastoarową Jednostce 
Wojskowej Twierdza, gdzie ma się znaleźć parking dla żołnierzy. Na dzień dzisiejszy 
nielegalnie parkowane samochody spowodowały, że jest błoto po kostki. Wejść nie można, bo 
jest tam tyle samochodów. Tak naprawdę traktuje się jako drugą kategorie osiedle Staszica. 
Mieszkańcy płacą podatki, a faworyzuje się żołnierzy, którzy w większości mieszkają poza 
terenem Dęblina. A tak naprawdę mają miejsce, żeby wjechać na teren jednostki tylko 
kwestia zrobienia przepustek. Żołnierzom się nie chce robić, bo lepiej zajmować miejsca 
parkingowe wszystkim obywatelom. 

Radny Jarosław Wojtyś - będę głosował przeciwko podniesieniu podatków, ze względu na 
to, że przez 5 lat wpłynęło 18 wniosków dotyczących niskiej zabudowy. Pomimo tego, nie 
nastąpiła żadna zmiana planu zagospodarowania przestrzennego z roku 1989 na moim 
osiedlu. Uważam, że mieszkańcy nie powinni płacić za Urząd Miasta, który ich niemal nie 
interesuje. 

Radny Waldemar Chochowski - stawki podatków są prawie maksymalne, bo brakuje kilku 
groszy, abyśmy mieli najwyższe podatki w Polsce. W moim przekonaniu, miasto oferuje 
kino, komunikację miejską kursującą w soboty, niedziele i święta, oraz wiele innych atrakcji, 
co sprawia, że mamy więcej do zaoferowania niż inne miasta. Jednak, przez ostatnie 10 lat 
około 30% mieszkańców opuściło nasze miasto, głównie z powodu braku atrakcji i wysokich 
podatków. Czy taka oferta jest korzystna, jeśli nic się nie daje, a tylko odbiera? Podnoszenie 
podatków może jedynie zachęcać kolejne osoby do opuszczania miasta. Musimy zmienić 
podejście, aby pokazać, że miasto chce pomóc mieszkańcom, zamiast wprowadzać 
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preferencje, które skupiają się na jednym osiedlu, pozostawiając inne bez zmian. 

Radna Ewa Grzęda - pytanie kieruje do Pani Skarbnik, czy mogłaby Pani podać o ile 
wzrośnie podatek np. dla mieszkańców budynku wielorodzinnego od lokalu i od garażu? Na 
cały rok, w złotówkach? 

Skarbnik Agnieszka Majewska - Grobel - obciążenie mieszkańców podatkiem nie jest 
duże. Głównym źródłem pozyskiwania podatków są instytucje w Dęblinie, nie mieszkańcy. 
Natomiast nie można rozgraniczyć stawek dla mieszkańca i dla instytucji, dlatego stawki są 
jednakowe. Ciężar tego dochodu dla miasta leży po stronie instytucji. Zrobiliśmy analizę 
z której wynika, że 10 głównych podmiotów instytucjonalnych w Dęblinie płaci ponad 10 
milionów podatków. Główny ciężar ciąży na instytucjach, a udział mieszkańców w podatkach 
jest niewielki. Odpowiadając wprost na Pani pytanie np. działka o powierzchni 500 m kwota 
wzrostu w skali roku jest to 20 zł dla mieszkańca, 1,67 zł na miesiąc. Przy działce np. 600 m -
24 zł na rok, 2 zł na miesiąc; działka 800 m - 32zł na rok 2,67 zł na miesiąc. Dom 100 m 
wzrost podatku 8 zł na rok, 0,67 gr na miesiąc; dom 200 m - 16 zł na rok, 1,33 zł na miesiąc. 
Garaże, budynki gospodarcze, czyli budynki pozostałe: budynek 30 m jest to wzrost 19,20 zł 
rocznie, 1,60 zł na miesiąc; 50 m - 32 zł na rok 2,67 zł na miesiąc. Mieszkania, lokale 
w blokach: mieszkanie 50 m - 4 zł na rok, 0,33gr na miesiąc; 80 m - 6,40 zł na rok, 0,53 zł na 
miesiąc. Tak wygląda skala dla mieszkańca, nie są to duże kwoty. Utrata dla gminy z tytułu 
instytucji będzie bardzo dużym obciążeniem. 

Radny Maciej Krygrowski - będę głosował „za". Kilka lat temu wspólnie podeszliśmy do 
wniosku (nikt się nie zobowiązywał na piśmie), aby przyjąć zasadę, że co roku o wskaźnik 
inflacji będziemy aktualizować podatki i robimy to. W tamtym roku wzrost był nie pamiętam 
dokładnie, ale o 15 % czy 18 %. Otworzyłem protokół z tamtego roku nawet dyskusji nie było 
na ten temat. Był tylko jeden głos przeciwny. Taką zasadę przyjęliśmy. Tak jak Pani Skarbnik 
przedstawiła (wiem, że każda podwyżka jest drastyczna), ale nie jest to jakimś wielkim 
obciążeniem dla budżetów domowych, bo to jest kilka zł na miesiąc. Trochę odebrałem to 
jako złośliwość, że nie budujemy kina ani innych rzeczy dla młodzieży - prawda, nie ma. 
Chętnie byśmy to kontynuowali, ale to zaniechano za poprzednich rządów, także ktoś tego nie 
zrealizował. 

Radna Ewa Grzęda - również będę głosować „za". W moim życiu stworzyłam setki planów 
gospodarczych, oczywiście na znacznie mniejszą skalę, bo to dotyczyło budynków 
wielorodzinnych, małych, dużych, jednorodzinnych, wielorodzinnych. Wiem, że jeśli koszty 
rosną, a w przyszłym roku planowany jest znaczny wzrost wynagrodzenia minimalnego, 
dodatkowo trzeba uwzględnić, że koszty energii elektrycznej również wzrosną. Choć o tym 
się głośno nie mówi, to jest kwestią czasu, zanim to ogłoszą. Jeśli nie ma dużej nadwyżki 
z poprzedniego roku, to przychody trzeba zawsze dostosowywać, tak aby utrzymać pewien 
poziom świadczonych usług. Moim zdaniem te zmiany w podatku od nieruchomości nie są 
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wysokie i nie będą dużym obciążeniem, ale na pewno wspomogą budżet miasta i pozwolą 
utrzymać funkcjonowanie miasta na obecnym poziomie. 

Radna Urszula Czarnecka - moje zdanie się nie zmienia, tak jak na komisjach będę 
przeciw. Boleję nad tym, że podatki od mieszkańców są brane razem z instytucjami i na tym 
miasto traci. Uważam, że mieszkańcy nie powinni być brani do „ jednego wora" razem 
z firmami. Może rzeczywiście podatek byłby bardziej adekwatny. Mieszkańcy by poczuli się 
inaczej. Poprzednim razem byłam za tym, żeby ten podatek podnieść o ten procent, który był 
zatwierdzony. Dlatego, że złotówka była mocniejsza, nie było zadłużenia jeśli chodzi o kraj. 
Osłabienie złotówki w tej chwili. Druga sprawa: na dzień dzisiejszy jest już podwyżka 
przesyłu energetycznego o 7,2 % rok do roku, a co będzie w styczniu. Żywność poszła o 15 % 
do góry w listopadzie GUS podawał : stopę inflacji jest ponad 18 % więcej, a co będzie 
w styczniu? Jak dadzą sobie rade emeryci, renciści, osoby samotne, nawet jeżeli są dwie 
renty, emerytury na najniższej krajowej. Mają wygaszać światła, maja zastanawiać się czy 
leki wykupić. Rozumiem, że to jest 5 zł na rok tylko zapłacenie podatku dla niektórych jest 
problemem. Rozmawiałam ze starszymi ludźmi, którzy maja po 70-80 lat i maja problem 
z opłaceniem mieszkania. Dzisiaj mamy prawie 2 miliony ubogich ludzi, których nie stać 
nawet na zakupienie pieczywa. Nie robię tego złośliwie. Stawiam sprawę realnie, bo widzę co 
się dzieje. 

Radna Ewa Przerwa - mam pytanie do Pani Skarbnik, czy w tamtym roku były jakieś 
umorzenia podatku, jeżeli były to jakie i komu? 

Skarbnik Agnieszka Majewska - nie odpowiem Pani, to nie była duża skala, nie chcę w tej 
chwili strzelać kwoty. Ta informacja jest publiczna i opublikowana na BIP. 

Radny Jarosław Wojtyś - straciliśmy następny zakład pracy. Będzie się to wiązało 
z wyprowadzką kolejnych osób, albo zostaną bezrobotni. Dzisiaj dostałem informację 
z Agrolabu, że na dniach zakład zostanie przeniesiony do Końskowoli. Także następny zakład 
straciliśmy. Myślę, że to nie jest dobry czas na podniesienie podatków. 

Radny Maciej Krygrowski - każdy kto coś powie, będzie miał po trochę racji. Pan Radny 
słusznie mówi, że każdego ta inflacja obejmuje. Mówiłem już to rok temu, miasto też płaci za 
wodę, za prąd, gaz, kupuje żywność do szkół to jest takie gospodarstwo domowe. Każdy 
według swojego sumienia musi zagłosować. Odniosę się do słów Pani Radnej, że złotówka 
była słaba rok temu. To powiem Pani, że dolar kosztował 0,53 groszy drożej rok temu, a euro 
około 0,40 groszy, także teraz złotówka jest bardzo mocna. 

Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - wypowiedzieliście się wszyscy w tym trudnym dla nas 
temacie. Tak jak Pan Przewodniczący powiedział każdy z państwa ma rację, ale postaramy się 
przekonać państwa do swoich racji. Jeśli chodzi o Pana Radnego Chochowskiego każdego 
roku podnosi problem, mówiąc o tym, że osiedle Staszica nie miało w naszych budżetach 
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poprzedniorocznych żadnego odzwierciedlenia. Kolejny raz przypomnę, że jeśli chodzi 
0 okręg Pana Chochowskiego, to termomodernizacja Zespołu Szkół Ogólnokształcących to są 
miliony złotych, nowe ogrodzenie ZSO. Pierwsze było wykonane w ramach naszej 
współpracy z Kauflandem. Obecne po rozebraniu przez wykonawców 801, wykonaliśmy 
w ramach własnych kosztów nowe ogrodzenie. Naprawiamy nawierzchnię wielofunkcyjnych 
boisk sportowych, które wymagają natychmiastowych gruntownych remontów. W tym roku 
również przeznaczyliśmy na to środki z budżetu. W okręgu Pana Radnego znajduje się 
również budynek szatniowo - sportowy. Nie jest tak, że nie inwestujemy w osiedle Staszica. 
Przeciwnie, przeznaczyliśmy na to duże środki, większe niż na niektóre inne osiedla. Jak Pan 
zauważył, budowa chodników po obu stronach drogi jest mniej kosztowna niż 
termomodernizacja dużej szkoły, w której mieści się szkoła podstawowa i średnia. Osiedle 
otrzymało środki finansowe, choć nie na te zadania, które Pan wielokrotnie wnioskował. Na 
te zadania przyjdzie czas, gdy nasz budżet się wzmocni. Pan Radny Wojtyś wyraził swoją 
opinię na temat podnoszenia podatków i argumentował to brakiem miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego, które zmieniałyby strukturę jego osiedla. Warto jednak 
wspomnieć, że osiedle otrzymało część drogi w ramach zadania "Szybciej i bezpieczniej 
z Dęblina do Ryk" - tę część drogi ul. Jagiellońska została wyremontowana, również ulica 
Tysiąclecia - realizowane wraz z powiatem. Na to również przeznaczyliśmy środki 
finansowe. Obecnie staramy się o środki na wybudowanie siłowni na placu przy ul. Asnyka, 
gdzie musieliśmy zlikwidować plac zabaw. Złożyliśmy wnioski i otrzymamy środki 
finansowe na zbudowanie siłowni i zaplecza rekreacyjnego wraz z ogrodzeniem. Nie jest 
prawdą, że osiedla nie otrzymały niczego. Może jak zawsze, otrzymały za mało. Musimy 
jednak pamiętać, że przez ostatnie 5 lat na duże zadania inwestycyjne, które służą miastu 
1 mieszkańcom, wydaliśmy ok. 149 milionów złotych. Przy budżecie, którego przychody 
i rozchody wynoszą około 70-75, zrealizowanie zadań na taką kwotę jest prawie niemożliwe. 
Mamy wzrost kosztów obsługi kredytu, energii elektrycznej, a co roku podwyższamy 
minimalną kwotę dla pracowników naszych zakładów pracy, które utrzymujemy. 
Utrzymujemy 14 zakładów pracy. Wszystkie szkoły i placówki oświatowe, które zatrudniają 
naszych mieszkańców, podnosimy podatki, ale wkrótce podniesiemy pensję o 20%. Nasze 
zakłady nie są likwidowane. Miasto utrzymuje nasze zakłady i będziemy je utrzymywać, ale 
dbamy o stabilność budżetu. W większości w zakładach pracy gminnych zatrudnieni są 
członkowie rodzin naszych przedsiębiorców i mieszkańców. Mamy dużo zakładów pracy, 
które utrzymuje gmina. Pozostałe zakłady: WZJnż i WZL1, mam nadzieję, że nic tam złego 
się nie stanie i będą dalej funkcjonowały. Bardzo ubolewam nad tym, że Agrolab podjął 
decyzję o przeniesieniu się, chociaż słyszę o tej decyzji od 5 lat. Myślę, że nasze podatki nie 
są jedyną przyczyną, dla której ten zakład będzie przenosił się w zupełnie inne miejsce. Mam 
nadzieję, że teren, który pozostanie po tych zakładach, zostanie dobrze wykorzystany przez 
właściciela, albo zachęci innych inwestorów do inwestowania u nas. Pani Urszula Czarnecka 
podniosła problem ubożenia społeczeństwa. Rzeczywiście, trudno polemizować z tym, gdy 
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koszt wszystkich mediów, tj. energii, wody, żywności, zakupów, koszt życia, rośnie. Ale 
mamy jeszcze jedną rekompensatę - od 1 stycznia podnosimy pensję o więcej niż 20%. Nie 
wiem, też na ile 13. i 14. emerytura poprawia byt emerytów. Staramy się w tych trudnych 
czasach radzić sobie tak, aby jednocześnie nie rezygnować z inwestycji, które podjęliśmy dla 
mieszkańców. To, co zostało powiedziane dzisiaj, że brakuje kina, hali sportowej, 
komunikacji - to prawda. Jeśli zajrzycie Państwo do planu budżetu na przyszły rok, 
zobaczycie, że dotyczy on również okręgu 1 Maja, który reprezentuje Pan Jarosław Wojtyś. 
Te pieniądze, które zabezpieczyliśmy, opierają się na dochodach, jakimi są podatki od 
nieruchomości. Chodzi o poprawę efektywności energetycznej budynków użyteczności 
publicznej w ramach etapu III. Chcemy wyremontować obiekt po byłym Miejskim Domu 
Kultury na 1 Maja, w którym Pan ma siedzibę jako Stowarzyszenie Pszczelarzy. Chcemy go 
usprawnić i przeprowadzić termomodernizację, aby stworzyć tam właściwe warunki dla 
kolejnych stowarzyszeń, które mogłyby mieć tam swoją siedzibę i przebywać w godnych 
warunkach, w ładnym obiekcie. Wiemy, jak ten obiekt wygląda. W ramach Etapu III 
termomodernizacji planujemy odnowić budynek, w którym obecnie znajdują się warsztaty 
terapii zajęciowej oraz budynek na Michalinowskiej, gdzie mieści się ośrodek terapeutyczno-
psychologiczny. Koszt tych wszystkich zadań wynosi ponad 8 milionów złotych. Chcemy na 
to zapewnić środki finansowe, a dodatkowo mamy możliwość ubiegania się o środki 
zewnętrzne. Jeśli chodzi o kino czy inne formy rozrywki, to planujemy skate park przy ZSO. 
Chcemy też udostępnić możliwość budowy obiektu wielkopowierzchniowego na terenie 
starego targowiska, a jednocześnie planujemy wybudowanie nowego targowiska po 
przeciwnej stronie na ul. Krzywej. Być może w takim obiekcie będziemy mogli nabywać 
rzeczy, po które obecnie musimy jeździć do Puław. Będziemy również zabiegać o to, aby 
powstało kino multimedialne. Nie chcę już wracać do tematu hali sportowej, która miałaby 
służyć jednocześnie jako hala widowiskowa. Proszę sięgnąć do protokołu z 2015 roku, aby 
zrozumieć, dlaczego nie rozpoczęliśmy budowy tej hali i jakie były przyczyny blokowania 
wówczas środków finansowych. Argumentacja była taka, że nie będzie nas stać na jej 
utrzymanie. Dzisiaj nie mamy tej hali, bo rada wówczas nie przyznała na nią środków. 
Gdybyśmy ją mieli, musielibyśmy ją utrzymywać, co prawdopodobnie uniemożliwiłoby nam 
termomodernizację większości obiektów. Ale mielibyśmy ją i nie byłaby to tylko hala 
sportowa, ale również hala widowiskowa, której nam bardzo brakuje. Kiedy chcemy zrobić 
coś dla mieszkańców, jak na przykład skatepark, pojawiają się protesty ze strony osiedla Pana 
Radnego, który twierdzi w imieniu mieszkańców, że będzie za głośno. To jest dla młodych 
mieszkańców, którzy od wielu lat proszą nas: "zróbcie coś dla nas", ale kiedy chcemy coś 
zrobić, pojawiają się przeszkody. W przyszłych latach planujemy zrobić coś dla 
mieszkańców. W poprzednich kadencjach najpierw robiliśmy porządki z różnymi błędnymi 
decyzjami. W minionym okresie kadencji mieliśmy czas na modernizację oczyszczalni 
ścieków. Wydaliśmy na to 21 milionów złotych z naszego budżetu - dla mieszkańców, aby 
mogli korzystać z odbioru ścieków na właściwym poziomie. Każdy, kto ma kanalizację, 
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korzysta z tego. Dla kogo były realizowane zadania za 63 miliony złotych związane z budową 
sieci kanalizacyjnych i wodociągowych na osiedlu Rycice i Michalinów? Dla mieszkańców. 
Nie da się dogodzić wszystkim mieszkańcom. Każde osiedle dostało jakieś zadanie, jedno 
mniejsze, drugie większe, mimo że organizowaliśmy ogromnie duże zadania dofinansowane 
ze środków zewnętrznych. Bardzo bym prosiła Radnych, którzy są dla mieszkańców, ale 
również odpowiadają za stabilność budżetu i realizację przyszłych inwestycji dla 
mieszkańców, abyście rozważnie zagłosowali nad uchwałą proponowaną przeze mnie, 
omówioną przez skarbnika gminy. 

Radny Jarosław Wojtyś - czy ja dobrze zrozumiałem, że budynek świetlicy środowiskowej 
będzie termomodernizowany bez izolacji? 

Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - w ramach tych zadań ma być termomodernizacja, czyli 
zewnętrzne ocieplenie budynku oczywiście oparte o audyty i projekty. Także ma być 
wyremontowany środek w oparciu o zupełnie inne projekty tak zwane projekty miękkie. 
Mamy przygotować ten obiekt, żeby stowarzyszenia głównie emeryci i osoby potrzebujące 
opieki mogły korzystać z tego obiektu. Środki o które będziemy się starać z dwóch 
programów mają doprowadzić ten obiekt do stanu użytkowania. Ten lokal ma być sprawny 
pod względem termomodernizacyjnym, czyli ocieplony i służyć osobom niepełnosprawnym. 
Schody, które tam są nie pozwalają na to, żeby osoby niepełnosprawne mogły skorzystać 
z tego obiektu. Wszystko jest przed nami. Mamy już to w wykazie wstępnych propozycji i do 
budżetu w wykazie inwestycji. Propozycja znajduje się pod pozycja termomodernizacja trzci 
etap. To są trzy obiekty: świetlica na ul. 1 go maja, obiekt na 15 P.P Wilków, który obecnie 
zajmują warsztaty terapii zajęciowej oraz obiekt na Michalinowie, który obecnie jest oddany 
w użyczenie SPZOZ, znajduje się tam ośrodek terapeutyczno - psychologiczny. Dni otwarte 
w tym obiekcie są planowane na 19 grudnia. Zapraszam wszystkich Państwa żebyście sobie 
obejrzeli jak on wygląda w środku. Pozostało go ocieplić i termomodernizować. Planujemy 
termomodernizację tych obiektów w przyszłych dwóch latach. 

Radny Jarosław Wojtyś - proszę zwrócić uwagę, że dwa razy w roku przy wyższym stanie 
Irenki płytki są podnoszone i zalewana jest piwnica, także na to trzeba zwrócić uwagę 

Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - przy projektowaniu i przy audycie na pewno 
projektantom należy zwrócić na to uwagę. 

Radny Jarosław Wojtyś - odnośnie wjazdu na świetlice wózków inwalidzkich. Składaliśmy 
wniosek o przeniesienie przejścia dla pieszych i zrobienie balustrady. Wtedy można byłoby 
zrobić tamten wjazd i zmienić te schody. Wówczas powiat odniósł się do tego, że droga jest 
jeszcze na gwarancji. Szybciej i bezpieczniej z Dęblina do Ryk, część ul. 1 go Maja była 
w tym projekcie. Już gwarancja, minęła może warto byłoby już złożyć wniosek, żeby to 
przejście przenieść. 
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Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - przejście nie jest powiązane z tym zadaniem 
dotyczącym budynku. Chodzi o przejście na 1 Maja. Schody prowadzące do budynku, które 
niestety są częściowo posadowione na działce, która znajduje się w pasie drogi powiatowej. 
Jednak projekt można wykonać tak, aby schody przylegały do budynku, a wtedy umieścimy 
je w całości na działce należącej do miasta. Szkoda, że nie ma Pani Wicestarosty, bo mogłaby 
coś na ten temat powiedzieć. Zawsze można wystąpić z wnioskiem o przeniesienie przejścia. 
Wiadomo, że tam przejście jest konieczne dla bezpieczeństwa, zwłaszcza że ruch w tych 
okolicach jest coraz większy. 

W związku wyczerpaniem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na obszarze 
Miasta Dęblin 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 listopada 2023 r. 

typ głosowanie jawne imienne 

Podsumowanie 

status ilość procent 

ZA 7 63.64% 

PRZECIW 4 36.36 % 

WSTRZYMAŁO 0 0 % 
SIĘ 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię 

1 Chochowski Waldemar 

2 Cydejko Maria 

3 Czarnecka Urszula 

4 Grobel Mieczysław 

5 Grzęda Ewa 

6 Jakubik Maciej 

czas 16:54:59 - 16:55:22 

większość zwykła 

status ilość procent 

pula głosów 15 

oddanych głosów 11 73.33 % 

nieoddanych 4 26.67 % 
głosów 

głos 

PRZECIW 

ZA 

PRZECIW 

ZA 

ZA 

nieobecny 
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7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa PRZECIW 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław PRZECIW 

Rada Miasta przyjęła Uchwałę Nr LXXXVI/485/2023 w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na obszarze Miasta Dęblin. 

Ad.Pkt 6d. określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych 
na rok 2024. 

Skarbnik Miasta Agnieszka Majewska - Grobel - przedstawiła projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Dyskusja: 

Radny Jarosław Wojtyś - pozwoliłem sobie odbyć rozmowę z przewoźnikami, którzy 
zostali na terenie Dęblina. Kiedyś mieliśmy 6 teraz mamy dwóch, którzy stwierdzili, że jeżeli 
podniesiemy podatek nawet o złotówkę to odejdą z naszej gminy. Uważam, że podniesienie 
tego podatku spowoduje osiągniecie odwrotnego efektu, stracimy całkowicie dochód z niego. 
Mamy dwóch ludzi, którzy przewożą osoby. Podniesie podatku to koszt wycieczek 
szkolnych, nie tylko szkolnych, bo organizujemy też inne. Dlatego w tej uchwale również 
będę przeciwny. Uważam, że oni nie straszyli, że odejdą. Tylko oni naprawdę odejdą 
i osiągniemy odwrotny efekt. 

Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - należy odnieść się do stawek wyższych i niższych jakie 
obowiązują w niektórych gminach. Bardzo bym chciała, żeby Pani Skarbnik omówiła nam jak 
to mniej więcej wygląda w innych gminach i jak będzie to wyglądać u nas jeżeli podniesiemy 
stawki podatku. O ile więcej miesięcznie będą płacić podatnicy, którzy mają autokary. 
Większość z tych podatków płacą podmioty będące posiadaczami tych pojazdów takie jak 
jednostki organizacyjne i wojsko. Mamy dwa podmioty. Jak nasze stawki mają się do stawek 
w innych gminach, a także jakie będą skutki dla naszych przedsiębiorców jeśli podniesiemy 
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podatek 8,2 % - omówi Pani Skarbnik. 

Skarbnik Agnieszka Majewska - Grobel - wzrost stawki na autobusy. W autobusie do 21 
miejsc przy zachowaniu normy euro 5 to jest 52 zł na rok 4,33 zł na miesiąc, bez normy to 
jest 75 zł na rok, 6,25 zł na miesiąc. Jeżeli chodzi o większe autobusy od 22 miejsc z normą 
euro 5 - 110 zł na rok 9,17 zł na miesiąc i bez normy 156 zł na rok 13 zł na miesiąc. Jeżeli 
chodzi o naszych dwóch przedsiębiorców o których Pan Radny mówi, to wzrost roczny przy 
trzech autobusach jest to 422 zł na rok 35,16 zł na miesiąc. Drugi przedsiębiorca, który ma 
opodatkowane dwa autobusy to jest 313 zł na rok, 26,08 zł na miesiąc. Jeżeli chodzi o stawki 
podatku środków transportu to mamy jedne z niższych w okolicy. W niektórych przypadkach 
są trzykrotnie mniejsze, niż maksymalne. Ale jak zostało zrobione zestawienie to tak 
naprawdę wyszarzono większość pól co oznacza, że stawki obowiązujące są poniżej. Mogę 
przedstawić, które stawki są niżej. Na przykład, w autobusach, Pan podał przykład jednego 
autobusu za 1500 zł w gminie Stężyca, natomiast pozostałe wszystkie mamy tańsze niż 
Stężyca. Wszystkie trzy typy autobusów mamy tańsze od Stężycy, tylko jeden jest droższy. 
Jeżeli chodzi o autobusy, to tak naprawdę mamy środki transportu tańsze niż w Rykach, 
Puławach, Stężycy, z wyjątkiem jednego na cztery. W gminie Ułęż i gminie Kłoczew dwa są 
wyższe, dwa niższe, nawet w gminie Kozienice tylko jedne są niższe na cztery stawki 
w autobusach. Nie wszystkie gminy dają preferencje w zakresie normy Euro, to są naprawdę 
nie stare pojazdy, które spełniają normę Euro 5. Więc tak naprawdę, jeżeli przedsiębiorca nie 
dysponuje 20- paroletnim autobusem, tylko nowszym, to nie znajdzie takich stawek, jakie są 
w Dęblinie. Myślę, że nigdzie, jeżeli chodzi o autobusy. Czy chcieliby Państwo, żebym 
dokładnie omówiła stawki, w których gminach są droższe na poszczególnych typach 
pojazdów? Tych dwóch przedsiębiorców prowadzi swoją działalność w oparciu o te autobusy. 
Inni płacą podatki od budynków, a tutaj mamy do czynienia z podatkiem od środków 
transportu, który jest na poziomie znacznie niższym niż stawki maksymalne i niższe niż 
w innych gminach. 

W związku wyczerpaniem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych na rok 
2024 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 listopada 2023 r. czas 17:15:33-17:15:59 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 7 63.64% pula głosów 15 -

PRZECIW 3 27.27 % oddanych głosów 11 73.33 % 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

1 9.09 % nieoddanych 
głosów 

4 26.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar PRZECIW 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula PRZECIW 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej nieobecny 

7 

8 

Krygrowski 

Kurowski 

Maciej 

Andrzej 

ZA 

ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa WSTRZYMAŁA SIĘ 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Woj tyś Jarosław PRZECIW 

Rada Miasta przyjęła Uchwałę Nr LXXXVI/486/2023 w sprawie określenia wysokości 
rocznych stawek podatku od środków transportowych na rok 2024. 

Ad. Pkt 6e ustalenia kryteriów i tryby przyznawania nagród nauczycielom szkół 
i placówek prowadzonych przez Miasto Dęblin za osiągnięcia w zakresie pracy 
dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej. 

Inspektor ds. kultury i organizacji pozarządowych Aleksandra Szponder - przedstawiła 
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 
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Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji przystępujemy do głosowania. 

głosowanie ustalenia kryteriów i tryby przyznawania nagród nauczycielom szkół i placówek 
prowadzonych przez Miasto Dęblin za osiągnięcia w zakresie pracy dydaktycznej, 
wychowawczej i opiekuńczej 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 listopada 2023 r. 

typ głosowanie jawne imienne 

Podsumowanie 

czas 

większość 

17:22:57 - 17:23:25 

zwykła 

status 

ZA 

PRZECIW 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

Wyniki imienne 

lp nazwisko 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

Chochowski 

Cydejko 

Czarnecka 

Grobel 

Grzęda 

Jakubik 

Krygrowski 

Kurowski 

Marzysz 

Papis 

ilość 

10 

0 

0 

procent 

1 0 0 %  

0 %  

0 %  

status 

pula głosów 

oddanych głosów 

nieoddanych 
głosów 

imię 

Waldemar 

Maria 

Urszula 

Mieczysław 

Ewa 

Maciej 

Maciej 

Andrzej 

Artur 

Edyta 

ilość 

15 

1 0  

5 

głos 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

nieobecny 

ZA 

ZA 

nieobecny 

nieobecna 

procent 

66.67 % 

33.33 % 
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11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła Uchwałę Nr LXXXVI/487/2023 w sprawie ustalenia kryteriów i tryby 
przyznawania nagród nauczycielom szkół i placówek prowadzonych przez Miasto Dęblin za 
osiągnięcia w zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej. 

Ad. Pkt 6f uchwalenia „Programu współpracy Miasta Dęblin z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
rok 2024". 

Inspektor ds. kultury i organizacji pozarządowych Aleksandra Szponder - przedstawiła 
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Dyskusja: 

W związku ze zgłoszeniem się do wypowiedzi mieszkańca Rada Miasta przystąpiła do 
głosowania nad udzieleniem głosu. 

Udzielenie głosu mieszkańcowi Panu Krzysztofowi Karbowskiemu. 

głosowanie Udzielenie głosu mieszkańcowi Panu Krzysztofowi Karbowskiemu 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 listopada 2023 r. czas 17:47:36 - 17:47:55 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 7 77.78 % pula głosów 15 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 9 60 % 

29 
Protokół Nr LXXXVI z LXXXVI Sesji Rady Miasta Dęblin z dnia 30 listopada 2023 roku 



WSTRZYMAŁO 2 
SIĘ 

22.22 % nieoddanych 
głosów 

6 40 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar nieobecny 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa WSTRZYMAŁA SIĘ 

6 Jakubik Maciej nieobecny 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa WSTRZYMAŁA SIĘ 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Siekłicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Pan Krzysztof Karbowski - składam postulat, żeby w tym dokumencie znalazły się dwa 
wpisy, jeden o organizacji imprez turystycznych, drugi o modernizacji i budowy szlaków 
turystycznych. Uzasadnienie po pierwsze formalnie z urzędu po raz kolejny w tym roku 
organizacje Polskiego Towarzystwa Tatrzańskiego i Dworku Sochackiego nie otrzymały 
pisma bym mógł przygotować propozycję. Druga sprawa jeśli chodzi o merytoryczność, to te 
zagadnienia wcześniej składałem we wnioskach. Jeśli chodzi o imprezy turystyczne one były 
co najmniej przed pandemią w tym dokumencie, później zostały wykreślone, nie wiem 
dlaczego? Natomiast jeśli chodzi o szlaki turystyczne tak jak mówiłem oprócz tego, że stoimy 
przed dużą inwestycją szlakiem wodnym, to przy budowie tak zwanej obwodnicy Dęblina 
kilka szlaków w zasadzie wszystkie zostały zniszczone. Jeden uratowali mieszkańcy 
Michalinowa od ul. Okrzei, którzy o protestowali przejście przez tą ulice, ponieważ pierwszy 
wariant był ruch zorganizowany, że trzeba było albo w kierunku zachodnią, albo wschodniej 

30 
Protokół Nr LXXXVI z LXXXVI Sesji Rady Miasta Dęblin z dnia 30 listopada 2023 roku 



nadrobić po jednym kilometrze w jedną stronę słupki o szlaku żółtym, o szlaku czerwonym 
nowo wybudowanym łączącym Dęblin z Warszawą i o szlaku rowerowym - niebieskim. 
Natomiast na szlaku niebieskim na odcinku Zakładów Huta Stalowa Wola do dawnej 
Parowozowni ten szlak został zniszczony. W związku z powyższym jest konieczność jego 
odbudowy, gdyż jest to jeden z biegnących szlaków turystycznych, biegnących przez 
Lubelszczyznę w zasadzie łączy Małopolskę z Gdańskiem. To jest jedna z propozycji 
zawartych w tym postulacie. Druga natomiast jest już konieczność wykonania pewnych prac 
naprawczych, które dotyczą szlaku Bursztynowego miedzy innymi odcinek pętli niebieskiej, 
który biegnie ulicą Jagiellońską (termomodernizowana przez powiat), również został na całej 
długości tej ulicy zniszczony. Natomiast jeszcze jest taka potrzeba, która wynika z ogólnych 
map tych szlaków na tablicy (mapie) na dworcu kolejowym o czym mówiłem kilka sesji 
wcześniej. Dostałem odpowiedź, że zostanie to wykonane w nowym budżecie. Myślę, że 
dobrze byłoby zbudować kolejny nieoznakowany szlak, bo został zniszczony i trzeba by na 
nowo zaprojektować. Zaczyna się on na dworcu PKP, a kończy na Miejskim Domu Kultury. 
Zadań jest sporo i w zasadzie tych środków nie będzie wystarczało. W zasadzie wszystkie 
konieczne ubytki tych szlaków wynikające z termomodernizacji dróg i wybudowanie części 
ulicy Towarowej (obwodnicy). Zwracam się jeszcze raz nie tylko w imieniu organizacji, którą 
reprezentuję, ale również turystów, którzy korzystają z tych szlaków bardzo często. Tym 
bardziej, że punktem takim wypadowym dla turystów z poza Dęblina jest dworzec PKP -
przechodzi tym szlakiem np. niebieskim do tego miejsca o którym mówiłem wcześniej i ginie, 
nie wie gdzie dalej iść. 

W związku wyczerpaniem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie uchwalenia „Programu współpracy Miasta Dęblin z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024"; 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 listopada 2023 r. czas 17:54:14 - 17:54:39 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 100% pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 9 6 0 %  
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WSTRZYMAŁO 0 0 % nieoddanych 6 40 % 
SIĘ głosów 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar nieobecny 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej nieobecny 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Woj tyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła Uchwałę Nr LXXXVI/488/2023 w sprawie uchwalenia „Programu 
współpracy Miasta Dęblin z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na rok 2024". 

Ad. Pkt 6g miejscowego nlanu zagospodarowania przestrzennego osiedla Zdżary III 
w Dęblinie. 

Naczelnik GKP Marcin Daniel - w dniu 26 października br. na sesji Rady Miasta Dęblin 
Rada Miasta podjęta uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego osiedla Żdżary III w Dęblinie. Uchwała została poddana procedurze ocenie 
organu nadzorczego, czyli w tym wypadku Wojewody Lubelskiego. W wyniku 
przeprowadzonego postępowania nadzorczego Wojewoda Lubelski 16 listopada wydał 
rozstrzygnięcie w którym stwierdził nieważność tej uchwały. Przyczyną tego był fakt, że 
materiały, które zostały Państwu Radnym dostarczone na sesję Rady Miasta Dęblin, nie były 
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kompletne. Brakowało jednego z załączników, który jest wymagany do całości kompletu 
tychże materiałów. Z tego miejsca chciałbym Państwa przeprosić za zaistniałą sytuację, 
ponieważ tego załącznika nie otrzymaliśmy od projektanta, umknęło to naszej uwadze. 
Chcemy naprawić ten błąd i poddajemy jeszcze raz projekt uchwały pod obrady Rady Miasta 
Dęblin. Chce dodać, że projekt samej uchwały, czyli części opisowej jak i załącznik graficzny 
są w niezmienionej formule, są takiej samej treści. Chodzi o to, żeby jeszcze raz poddać pod 
głosowanie Radzie Miasta Dęblin projekt uchwały, (projekt uchwały stanowi załącznik do 
protokołu). 

Komisja Gospodarki Komunalnej Samorządu i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

W związku brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego osiedla Żdżary III w Dęblinie 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 listopada 2023 r. czas 17:57:41 - 17:58:00 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 1 0 0 %  pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 9 6 0 %  

WSTRZYMAŁO 0 0% nieoddanych 6 4 0 %  
SIĘ głosów 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar nieobecny 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 
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5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej nieobecny 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła Uchwałę Nr LXXXVI/489/2023 w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego osiedla Żdżary III w Dęblinie. 

Ad. Pkt 6h rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Miasta Dęblin. 

Radna Ewa Przerwa - przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem (stanowi 
załącznik do protokołu). 

Dyskusja: 

W związku ze zgłoszeniem się do wypowiedzi mieszkańca Rada Miasta przystąpiła do 
głosowania nad udzieleniem głosu. 

Udzielenie głosu mieszkańcowi Panu Krzysztofowi Karbowskiemu. 

głosowanie Udzielenie głosu mieszkańcowi Panu Krzysztofowi Karbowskiemu 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 listopada 2023 r. czas 18:03:24 - 18:03:45 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 
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PRZECIW 

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar nieobecny 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa WSTRZYMAŁA SIĘ 

6 Jakubik Maciej nieobecny 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert PRZECIW 

12 Przerwa Ewa WSTRZYMAŁA SIĘ 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Woj tyś Jarosław ZA 

Pan Krzysztof Karbowski - formalnie uważam, że w tekście powinno być sformułowana 
petycja. Ten wniosek w zasadzie, kto czyta te zdania nie może się odnieść, nie jest 
zorientowany. W tym wypadku powinny być załączone dokumenty w postaci załącznika 
(jedno pismo, drugie czy trzecie). To jest formalnie. Natomiast merytorycznie, że to chodzi 
o drogę, która biegnie od Krukówki przez tory kolejowe do Dęblina. 

Radny Maciej Krygrowski - prosiłbym odnieść się do punktu, w którym jesteśmy. 

Pan Krzysztof Karbowski - nie mogę się odnieść, bo nie wiem o co chodzi. 
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6 66.67 % 

1  11 .11% 

2 22.22 % 

pula głosów 

oddanych głosów 

nieoddanych 
głosów 

15 

9 60 % 

6 40 % 



Radny Maciej Krygrowski - całą dokumentacje, wnioski posiada Komisja Skarg Wniosków 
i Petycji. Tytułem uchwały jest rozpatrzenie skargi, czy jest zasadna czy nie. 

Tak jak jest w uzasadnieniu wniosek jest bezzasadny, bo nie były dostarczone inne żadne 
fakty do poprzedniego wniosku. 

Radna Ewa Przerwa - 28 lutego był rozpatrywany wniosek Pani Sołtys. Wtedy komisja 
ustaliła, że nie można z przyczyn formalnoprawnych zwołać posiedzenia Wspólnoty 
Gruntowej walnego zebrania, ponieważ nie ma prawnych członków Wspólnoty Gruntowej 
Rycice. Dlatego zostało na pierwszych posiedzeniach uznane za bezzasadne. Chodzi o to, 
żeby Wspólnota przekazała te grunty na rzecz miasta Dęblin, żeby miasto mogło poprawić tą 
nawierzchnię i wytyczyć, nadać numer wszystko zgodnie z prawem. W tej chwili nie można 
tego zrobić, ponieważ nie ma prawnych członków wspólnoty. Wspólnota wystąpiła do 
powiatu o ustalenie listy członków. 

Pan Krzysztof Karbowski - rozumiem, nie będę ciągnął wątku. Myślę, że wszystkie 
przeszkody można uregulować. Postuluję, aby rozpocząć doprowadzenie mediacji uzgodnić 
wszystkich spraw, żeby doprowadzić problem do finału. 

W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Miasta Dęblin 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 

typ 

Podsumowanie 

30 listopada 2023 r. 

głosowanie jawne imienne 

czas 18:10:53 

większość zwykła 

- 18:11:13 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 1 0 0 %  pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 9 6 0 %  

WSTRZYMAŁO 0 0% nieoddanych 6 4 0 %  
SIĘ głosów 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar nieobecny 
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2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej nieobecny 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła Uchwałę Nr LXXXVI/490/2023 w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działania Burmistrza Miasta Dęblin. 

Ad. Pkt 6i udzielenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na działce nr 2363/99 
położonej przy ulicy Wiślanej w Dęblinie. 

Naczelnik GKP Marcin Daniel - przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
(stanowi załącznik do protokołu). 

Projekt uchwały nie był opiniowany. 

W związku z barkiem dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie udzielenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na działce nr 2363/99 
położonej przy ulicy Wiślanej w Dęblinie 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 listopada 2023 r. czas 18:14:35-18:15:01 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 
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Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 9 6 0 %  

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0% nieoddanych 
głosów 

6 4 0 %  

Yyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar nieobecny 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej nieobecny 

7 

8 

Krygrowski 

Kurowski 

Maciej 

Andrzej 

ZA 

ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła Uchwałę Nr LXXXVI/491/2023 w sprawie udzielenia zgody na 
ustanowienie służebności przesyłu na działce nr 2363/99 położonej przy ulicy Wiślanej 
w Dęblinie. 

Ad. Pkt 7 Zatwierdzenie protokołu z LXXXII sesji Rady Miasta. Ponieważ nie wpłynęły 
uwagi do protokołu z LXXXII sesji Rady Miasta przystąpiono do jego zatwierdzenia. 

głosowanie Zatwierdzenie protokołu z LXXXII sesji Rady Miasta 
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jednostka 

wynik 

Rada Miasta Dęblin 

Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 listopada 2023 r. czas 18:15:24-18:16:11 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 1 0 0 %  pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 9 6 0 %  

WSTRZYMAŁO 0 0% nieoddanych 6 4 0 %  
SIĘ głosów 

Wyniki imienne 

1P nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar nieobecny 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej nieobecny 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 
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Ad. Pkt 8 Zatwierdzenie protokołu z LXXXIII - XXVIII nadzwyczajnej sesji Rady 
Miasta. Ponieważ nie wpłynęły uwagi do protokołu z LXXXIII - XXVIII nadzwyczajnej 
sesji Rady Miasta przystąpiono do jego zatwierdzenia. 

głosowanie Zatwierdzenie protokołu z LXXXIII - XXVIII nadzwyczajnej sesji Rady Miasta, 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 listopada 2023 r. czas 18:16:32-18:16:48 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 9 1 0 0 %  pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 9 6 0 %  

WSTRZYMAŁO 
SIĘ 

0 0% nieoddanych 
głosów 

6 40 % 

Yyniki imienne 

1P nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar nieobecny 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej nieobecny 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur nieobecny 

10 Papis Edyta nieobecna 

11 Pasek Robert ZA 
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12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold nieobecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Ad. Pkt 9 Zamkniecie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad. Przewodniczący Rady - Maciej Krygrowski 
zamknął LXXXVI sesję Rady Miasta. 

Zamknięcie sesji - godz. 18.20. 

Na tym zakończono protokół. 

Protokołowała: Milena Charlińska 
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